
Protokół Nr 28/2021 

z posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 18.10.2021 r. o godz. 

15.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kołaczkowie. 

 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska. 

Powitała zaproszonych gości oraz pracowników UG - lista obecności w załączeniu. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia 

1. Otwarcie. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu nr 27. 

4. Wyrażenie zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych na rzecz użytkownika 

wieczystego, położonych w miejscowości Spławie. 

5. Przyjęcia programu współpracy Gminy Kołaczkowo z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami, o których mowa w art.3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022. 

6. Określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 

Kołaczkowo w 2022 roku. 

7. Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy 

Kołaczkowo w 2022 roku. 

8. Określenie ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego 

na obszarze Gminy Kołaczkowo w 2022 roku. 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Kołaczkowo. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

11. Ustalenie stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej w Kołaczkowie na 2022 rok. 

12. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2021 rok. 

13. Wprowadzenie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kołaczkowo na 

lata 2021-2027. 

14. Omówienie wykonania budżetu za I półrocze 2021 roku. 

15. Informacja z posiedzeń komisji. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

Ad.3 

Do protokołu nr 27 nie zgłoszono uwag i został przyjęty. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Ad.4   

Anna Cichowska przedstawiła wniosek użytkownika wieczystego, który wystąpił z wnioskiem 

o wykup nieruchomości gruntowej położonej w m. Spławie oznaczonych w ewidencji gruntów 

jako działki nr 86/3, 86/4, 86/8 o łącznej powierzchni 0,2797 ha. Projekt uchwały w załączeniu. 

Wyniki głosowania ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 



Ad.5 

Marta Błaszczyk przedstawiła roczny program współpracy Gminy Kołaczkowo 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2022.  

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała jaka kwota została zabezpieczona na realizację zadań 

organizacji pozarządowych oraz zapytała jakie zostały złożone wnioski i na jakie cele zostały 

przyznane środki finansowe. 

Marta Błaszyk odpowiedziała, że w budżecie gminy na przyszły rok zaplanowana zostanie 

kwota 25.000 zł.  Obecnie są składane sprawozdania z realizacji zadań. Po ich rozliczeniu 

będzie wiadomo jakie zadania zostały zrealizowane. Kwota jaką organizacje pozarządowe 

miały do dyspozycji w tym roku to 23.000 zł 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Ad.6 

Iwona Krawiec przedstawiła zestawienie stawek podatku od środków transportowych, 

z uwzględnieniem stawki maksymalnej Ministra Finansów i Polityki Regionalnej oraz 

porównanie stawek podatku z gmin z terenu Powiatu Wrzesińskiego. Dodatkowo została 

przedstawiona propozycja podwyższenia podatku wraz z propozycją wójta o pozostawienie 

stawek bez zmian.  

Radna Ewa Zgolińska wniosła, aby nie zmieniać stawek podatków. 

Wójt Teresa Waszak wyjaśniła, że w podatku od środków transportu stawki nie były zmieniane 

od 7 lat, ponieważ są na najwyższym poziomie w porównaniu do innych gmin z Powiatu 

Wrzesińskiego.  

Radny Adam Kruszyński zaproponował pozostawienie stawek podatku od środków transportu 

na tym samym poziomie. 

Radny Michał Stefański złożył wniosek o podwyższenie stawek podatku od środków transportu 

o 2 %. 

Głosowanie w sprawie podwyższenia stawek podatku od środków transportu o 2%. 

Wyniki głosowania ZA: 2, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Głosowanie w sprawie pozostawienia stawek podatku od środków transportu na poziomie roku 

2021. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Ad.7  

Magdalena Mazurczak przedstawiła projekt uchwały określający wysokość stawek podatku 

od nieruchomości na terenie gminy Kołaczkowo, wraz z propozycją wójta podwyższenia 

stawek o 2%. 

Radny Jerzy Siemiątkowski złożył wniosek, aby pozostawić stawki podatku na obecnym 

poziomie. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że w porównaniu z rokiem ubiegłym płace minimalne 

wzrosły, ceny rosną, a co za tym idzie wzrastają koszty inwestycji. W budżecie są zaplanowane 



zadania które chcemy realizować. Nie udało się zlikwidować szkoły w Grabowie Król., w której 

w tym roku szkolnym uczy się 51 uczniów oraz 17 dzieci w klasie 0. W Szkole Podstawowej 

w Bieganowie uczy się 103 uczniów oraz 14 dzieci w oddziale klasy 0. Różnica w utrzymaniu 

szkoły w Bieganowie jest o 100.000 zł wyższa niż w Grabowie Król. 

Radny Michał Stefański zawnioskował o podwyższenie stawek podatku o 2%. 

Radna Małgorzata Jakubowska powiedziała, że w poprzedniej kadencji rada wypracowała 

stanowisko, aby podwyższać podatki corocznie o małe stawki. 

Radna Bogusława Wietrzyńska -Stramczewska zaproponowała podwyższenie stawek podatku 

od nieruchomości i rolnego o 2%. 

Głosowanie w sprawie podwyżki 2% stawek podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania ZA: 8, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Ad. 8 

Magdalena Mazurczak przedstawiła projekt uchwały określający ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze Gminy Kołaczkowo 

w 2022 roku. 

Głosowanie w sprawie podwyżki 2% stawek podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Radna Bogusława Wietrzyńska -Stramczewska zapytała ile podatku od działalności 

gospodarczej wpływa z m. Borzykowo. 

Radna Małgorzata Jakubowska zapytała o kwartalne sprawozdanie z kontroli garaży. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że sprawozdanie zostanie przekazane.  

Ad. 9  i 10 

Monika Jazic poinformowała, że w związku ze zmianą ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach, zmienia się częstotliwość odbioru odpadów komunalnych z budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych i z budynków wielolokalowych. Zmiany te należy wprowadzić 

w uchwale w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Kołaczkowo. Ten sam zapis należy wprowadzić do uchwały w sprawie szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że samorządy domagają się wprowadzenia kaucji za butelki 

plastikowe.  

Radny Jerzy Woś powiedział, że rolnicy wnioskują o odbiór folii rolniczej. Są środki z funduszy 

zewnętrznych na opłacenie odbioru odpadów rolniczych z miejsca składowania. 

Monika Jazic odpowiedziała, że  folia rolnicza jest odbierana przez firmy specjalistyczne, nie 

trzeba jej segregować, tylko trzeba za odbiór zapłacić. 

Ad.11 

Justyna Hyżorek kierownik ZGKiM w Kołaczkowie przedstawiła wniosek o zwiększenie 

dotacji przedmiotowej do kosztu przyjęcia 1m3 ścieków dowożonych z terenu Gminy 

Kołaczkowo o kwotę 4.200 zł. W wyniku zwiększonego dowozu ścieków przewiduje się 

do końca roku przyjęcie do ok. 18.500 m3. 



Głosowanie w sprawie udzielenia dotacji do ZGKiM na rok bieżący. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3 

Justyna Hyżorek kierownik ZGKiM w Kołaczkowie przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla ZGKiM w Kołaczkowie 

na 2022 r. Proponowana stawka dotacji za ścieki dowożone to 1,20 zł/m3,   planowane przyjęcie 

ścieków to 18.000 m3. Kwota dotacji wynosi 21.600 zł 

Ad.12 

Skarbnik Danuta Olejniczak omówiła proponowane zmiany w budżecie Gminy Kołaczkowo 

zgodnie z załączonym projektem uchwały. 

Wójt Teresa Waszak poinformowała, że odbyło się spotkanie w sprawie inwestycji ul. Polna 

w Borzykowie. Wykonawca zgłosił, że po wybraniu gruntu pod budowę drogi okazało się, że 

zastano grunt trudno przepuszczalny. Woda nie wsiąka, a nie ma możliwości wykopania rowu. 

Podczas nawalnych deszczów struktura drogi może się podnieść. Rozwiązaniem tej sytuacji 

jest zrobienie drenażu francuskiego na długości drogi. Kosztorys został wykonany na kwotę 

49.075 zł.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała czy w tej sprawie wypowiedział się 

projektant, ponieważ jest on odpowiedzialny za całość. Uważa, że projektant powinien 

potwierdzić, że drenaż francuski jest jedynym rozwiązaniem. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że temat jest nowy, będą prowadzone rozmowy 

z projektantem o możliwościach zastosowania rozwiązań, 

Ad.13 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła proponowane zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Projekt uchwały w załączeniu. 

Ad.14 

Skarbnik Danuta Olejniczak omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Kołaczkowo 

za I półrocze 2021 roku według dostarczonego opracowania.  

Z informacji wynika, że dochody ogółem na plan  31.096.205,77 zł zostały wykonane w kwocie 

17.289.762,99 zł tj. 55,60% z czego dochody bieżące w 58,35%, a dochody majątkowe 

w 27,07%.  Niskie wykonanie dochodów majątkowych spowodowane zostało zaplanowanymi 

do realizacji zadaniami majątkowymi w II półroczu. Dochody własne na plan 10.014.105,52 zł 

wykonano w kwocie 5.845.946,92 zł co stanowi 58,38% planu.  

Skarbnik wyjaśniła, że w grudniu zostanie zakończona inwestycja przebudowy przedszkola. 

W związku z tym zwrot dofinansowania wpłynie w 2022 r. 

Skutki obniżenia górnych stawek podatków wynoszą ogółem 43.844,48 zł, natomiast skutki 

udzielonych ulg i zwolnień w podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis 

wynoszą 29.122,04 zł. 

Stan zaległości z tytułu podatków i opłat na dzień 30 czerwca 2021 r. wynosił ogółem 

938.499,08 zł w tym: podatek od nieruchomości 67.978,15 zł, podatek rolny 6.868,21 zł, 

podatek leśny 36.00 zł, podatek od środków transportowych 60.549,30 zł, wpłaty z tytułu 

funduszu alimentacyjnego 657.923,92 zł oraz pozostałe 142.143,50 zł.  

Wydatki na plan 38.636.205,77 zł zrealizowano w kwocie 14.946.252,37 zł tj. 38,68% w tym 

wydatki bieżące w 50,80%, a wydatki majątkowe w 5,60%. Gmina udzieliła dotacji na wydatki 

bieżące ogółem w wysokości 1.030.471,10 zł. 



Skarbnik Danuta Olejniczak szczegółowo omówiła wykonane zadania majątkowe.  

Ad.15 

Radna Małgorzata Jakubowska Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła 

informację z posiedzenia komisji w dniu 11.10.2021 r. 

Ad.16 

Radna  Ewa Zgolińska przedstawiła wniosek od Niepublicznego Przedszkola „Misiowa 

Chatka” z Borzykowa z prośbą o umożliwienie wynajmu pomieszczenia na utworzenie kolejnej 

sali. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że najemca opuścił lokal w ubiegłym tygodniu. Uważa, 

że bezzasadne jest przekazanie tego lokum na przedszkole, mając na uwadze fakt, iż 

przygotowywane jest nowe przedszkole w Kołaczkowie. W budżecie zwiększamy środki 

na dotację do dzieci uczęszczających do prywatnych placówek.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że to rodzic zdecyduje do którego 

przedszkola zapisze dziecko. Z prowadzenia klubiku dziecięcego w Borzykowie rodzice są 

bardzo zadowoleni. Wnioskuje, aby przekazać te pomieszczenia na zagospodarowanie przez 

Niepubliczne Przedszkole. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że Niepubliczne Przedszkole ma umowę na najem 

pomieszczeń do 2023 roku. Po tym czasie może wystąpić z wnioskiem o przedłużenie terminu. 

Radny Michał Stefański zapytał czy będzie budowana droga wojewódzka Miłosław-

Borzykowo na odcinku biegnącym przez Gminę Kołaczkowo.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że projekt budowy tej drogi podzielony jest na dwa etapy. 

Wykonanie jest zależne od środków finansowych jakie pozyska Wielkopolski Urząd 

Wojewódzki.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zapytała o wykonanie projektu na budowę drogi 

ul. Miętowa i Rumiankowa w Borzykowie. 

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że został złożony wniosek o dofinansowanie budowy tych 

dróg do programu Polski Ład. W umowie z projektantem wykonanie wszystkich projektów jest 

przewidziane do lutego 2022 r.  

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokół sporządziła        Przewodniczący komisji 

Monika Nowak       Danuta Grabowska 

 

 

 


